发展中国家能源政策与能源格局转变研修班项目简介表
	项目名称 
	发展中国家能源政策与能源格局转变研修班

	承办单位
	华北电力大学

	举办时间
	8月3日至16日，共14天
	项目语言
	英语

	举办形式
	线上
	平台
	ZOOM

	邀请国别
	 发展中国家
	计划人数
	25人

	培训目标
	通过本次发展中国家能源政策与能源格局转变研修班的实施，应实现以下目标：

    1.使学员充分了解现阶段国际形势与能源政策与能源格局转变的重要性；

    2.使学员了解中国“十四五”能源转型、能源消费及相关政策；

    3.使学员了解中国经济双循环下的能源科技创新的相关经验与优秀案例；

    4.学员结业时，能够根据所学内容，结合本国国情提出国家发展的政策建议。

	学员要求
	专业背景
	1. 负责电力和能源相关工作的政府官员
2. 电力公司的专业技术人员

	
	年龄
	年龄要求不高于受援国法定退休年龄。

	
	身体健康
	身体健康，能够按时参加线上培训。

	
	语言能力
	学员应具备英语听、说、读、写能力。

	
	其 它
	

	培训内容介绍
	主要内容：授课、实验、示范、专题讲座、讨论、参观、考察、讨论和报告

1. 全球能源格局未来的发展与趋势 

2. 全球能源形势对世界经济发展的影响 
3. 中国“十四五”能源转型、能源消费及相关政策解读  
4. 当今世界能源政策发展及趋势  
5. 中国能源政策发展历程及发展现状 

6. 能源动力工程导论 

7. 能源政策基础知识 

8. 碳中和下我国能源电力转型与发展趋势  
9. 能源转型的“系统价值”解读  
10. 经济双循环下的能源科技创新   
11. 能源政策基础知识及发展中的关键问题经验交流  
12. 发电站参观-深圳市三江电气有限公司  
13. 文化参观   
14. 培训展示、学员总结   
以上为初步安排，在实际教学过程中将根据学员学习情况做细微调整，以达到最佳培训效果。

	举办地点
	 北京市
	参观考察城市
	深圳市

	备注


	1. 实名注册。学员注册时采取实名认证，注册信息应包括姓名、性别、工作单位、联系电话等。学员应通过手机号码人脸识别等能够体现个人身份的帐号或方式登录，确保学员本人登录学习。

2. 课程管理。平台具有线上直播、互动交流、视频录播等功能，同一内容重复学习不计入学时，课程学习中不支持快进操作。培训平台可以实现课程分类管理、在线练习、在线测试、在线考勤等功能。

3. 学习过程记录。记录在线学习、练习、测试等环节的开始时间、结束时间、学习时长，以及学习过程中随机打卡（人脸识别、在线弹窗打卡等方式）等信息。
4. 本次培训使用云平台进行线上培训，需要学员准备网络、电脑、麦克风、摄像头等有关设备。
5. 信息安全：为保护信息安全和个人隐私，上课内容请不要分享到任何社交媒体，课程资料会在课后发给学员。

	承办单位简介
	华北电力大学是教育部直属全国重点大学，是国家“211工程”和“985工程优势学科创新平台”重点建设大学。2017年，学校进入国家“双一流”建设高校行列，重点建设能源电力科学与工程学科群，全面开启了建设世界一流学科和高水平研究型大学的新征程。学校拥有一支积极进取、素质优良、结构合理的高水平师资队伍，现有专任教师1939人，其中正高级职务的423人，具有副高级职务的701人。现有中国工程院院士2人，双聘院士7人，其他各类高层次人才百余名，有多支高水平研究团队。

学校把人才培养作为中心工作，形成了“厚基础、重实践、强能力、求创新”的人才培养特色，成为教育部首批“卓越工程师教育培养计划”实施高校，发起成立“电力行业卓越工程师培养校企联盟”。学校现有8个国家级一流专业，11个国家级特色专业，4个国家战略性新兴产业相关专业，2门国家级精品在线开放课程，6门国家级精品开放课程，2个国家级教学团队，1名国家级教学名师，3个国家级实验教学示范中心，3个国家级工程实践教育中心，3个国家级虚拟仿真实验教学中心，1个国家级人才培养模式创新实验区。

学校全力推进国际化办学进程，与140多所国际知名大学和研究机构开展实质性交流合作，全面开展学生交流、科研合作、专家互访等项目，设立各类中外合作办学项目，积极扩大来华留学生规模，国际化办学水平不断提升。学校积极践行国家“一带一路”倡议，主动承担国家外交任务，承办多个国家级援外培训项目；与俄罗斯莫斯科动力学院等15所海外高校共同签署“一带一路”能源学院合作伙伴备忘录；担任上海合作组织大学能源学方向中方牵头院校，建立上海合作组织大学能源智库；建设北美最大的孔子学院——西肯塔基孔子学院。

华北电力大学www.ncepu.edu.cn

	承办单位联系方式
	联系人：侯志浩 先生

联系电话： 0086-010-61772181
手机：0086-13717615286
传真：0086-010-61772342
电子邮件地址：hzh@ncepu.edu.cn


Project Description

	Name
	Seminar on Energy policy and energy landscape transformation in developing countries

	Organizer
	North China Electric Power University

	Time
	August 3rd to August 16th
	Language
	English

	Form
	Online
	Platform
	ZOOM

	Invited Countries
	Developing countries
	Number of Participants
	25 participants in total

	Training Goals
	The Seminar on Energy policy and energy landscape transformation in developing countries aimes to achieve the following goals:
1. Participants are able to understand the current international situations and the importance of Energy policy and energy landscape transformation in developing countries;
2. Participants can learn about China’s energy policy in the 14th Five Year Plan;
3. Participants can learn about China’s energy technology inovation under the strategy of “Dual Circulation Economy” ;
4. After the seminar, participants are expected to put forward some policies suggestions suited to their own national specific conditions.

	Requirements for the Participants
	Major
	——Government officials working in the field of electric power or energy;
——Professional and technical personnel in electric power companies.

	
	Age
	Under the statutory retirement age of their own countries.

	
	Health
	In good health; capable of participating in online training on time

	
	Language
	Capable of listening, speaking, reading and writing in English

	
	Others
	

	Seminar Content
	Main Contents:
Training Arrangements: Lectures, experiments, demonstrations, lectures, discussions, visits, inspections, discussions and reports;
1. Future development and trend of global energy landscape, classroom teaching / discussion, 0.5 days;

2. Impact of energy situation on global economic development, classroom teaching / discussion, 0.5 days;

3. Interpretation of China's energy transformation, energy consumption and related policies in the 14th five year plan, classroom teaching / discussion, 1 day;

4. Global energy policy development and trends, classroom teaching / visit, discussion, 1 day;

5. History and developments of China's energy policy, classroom teaching / visit, discussion, 1 day;

6. Introduction to energy and power engineering, classroom teaching / visit, discussion, 1 day;

7. Introduction to energy policy, classroom teaching / visit, discussion, 1 day;

8. Energy and power transformation and development trend in China under carbon neutral environment, classroom teaching / visit, discussion, 1 day;

9. Interpretation of "system value" of energy transformation, classroom teaching / visit, discussion, 1 day;

10. China’s energy technology inovation under the strategy of “Dual Circulation Economy” , classroom teaching / discussion, 1 day;

11. Exchange of basic knowledge of energy policy and experience on key issues in development, classroom teaching / discussion, 1 day; 

12. Visit power plant- Shenzhen Sanjiang Electric Co.,Ltd, online visit, 1day;

13. Cultral tour, online visit, 1day;

14. Conclusion, 2days.

The above course arrangement is preliminary. In the actual teaching process, we will make subtle adjustments according to the applicants' learning situation, so as to achieve the best training effect.

	Host City
	Beijing
	Cities to Visit
	Shenzhen

	Notes
	a) Registration: The registration information should include name, gender, work unit, contact number, etc. Applicants should log in through mobile phone number, face recognition and other accounts or ways that can confirm their personal identity.

b) Course management: The platform has the functions of online live broadcast, interactive communication, video recording, etc. repeated learning of the same content is not included in the class hours, and fast forward operation is not supported in the course learning. The training platform can realize course classification management, online practice, online test, online attendance and other functions.

c) Learning process record: Record the start time, end time, duration of online learning, practice, test and other links, as well as random clock in (face recognition, online pop-up, etc.) during the learning process.

d) Applicants are required to prepare relevant equipments such as network, computer, microphone, camera for online courses.

e) Information security: Course materials will be sent to the students after class, in order to protect information security and personal privacy, please do not share the course content on any social media. 

	About the Organizer
	North China Electric Power University (NCEPU) is a national key university of “Project 211” and “Project 985”, directly under the leadership of Ministry of Education. In 2017, the university entered the ranks of national "double first-class" construction universities, focusing on the construction of energy and power science and engineering discipline group, comprehensively opening a new journey of building a world-class discipline and high-level research university. There are 1939 full-time teachers, including 423 in senior positions and 701 in deputy senior positions. At present, there are 2 academicians of Chinese Academy of engineering, 7 double employed academicians, more than 100 other high-level talents, and many high-level research teams.
Taking personnel training as the central work, NCEPU has formed the talent training characteristics of "thick foundation, heavy practice, strong ability and innovation". It has become one of the first batch of colleges and universities to implement the "excellent engineer education and training plan" of the Ministry of education, and initiated the establishment of "school enterprise alliance for excellent engineer training in power industry". NCEPU has 8 national first-class majors, 11 national characteristic majors, 4 national strategic emerging industry related majors, 2 national excellent online open courses, 6 national excellent open courses, 2 national teaching teams, 1 national famous teacher, 3 national experimental teaching demonstration centers, 3 national engineering practice education centers, and 3 National virtual simulation centers, 1 national talent training experiment center.

NCEPU has made every effort to promote the process of international education. It has carried out substantive exchanges and cooperation with more than 140 internationally renowned universities and research institutions, comprehensively carried out student exchanges, scientific research cooperation, expert exchanges and other projects, established various Sino foreign cooperative education projects, actively expanded the scale of international students in China, and continuously improved the level of international education. NCEPU takes active part in “one belt, one road” initiative and work closely with 15 overseas universities, including Russia's Moscow Power Institute, as “one belt, one road” cooperation friends. NCEPU serves as the leading Chinese University in the energy field in the Shanghai cooperation organization university, and establishes the think tank of Shanghai cooperation organization university; build the largest Confucius Institute in North America - West Kentucky Confucius Institute.

Website: http://www.ncepu.edu.cn

	Contact of the Organizer
	Contact Person: Mr. Zhihao HOU

Telephone: 0086-010-61772181

Cell phone: 0086-13717615286

Fax: 0086-010-61772342

E-mail: hzh@ncepu.edu.cn


